
   

 

Opsamling på ekspertworkshop 
’Indeklima i offentlige institutioner’ 

 
Opsamling 

Ekspert workshoppen havde til formål at afdække, hvilke komponenter og kompetencer, der 

skulle sættes sammen. På workshoppen blev det tydelig, at fokus skal være mere bredere end 

CO2-niveau, da det vil medføre handlingslammelse, som allerede er veldokumenteret og med 

eksisterende løsninger. Der skal være fokus på løsninger, som kan supplere de konventionelle 

gode løsninger: 

• Støj (Pay4It) 

• Conceptmaking (hygiejne) 

• Evt. indretning eller pædagogisk platform (god kobling til det pædagogiske område) 

 

Øvrige opmærksomhedspunkter 

• Det vil være dumt at udelukke luftens kvalitet som en del af det.  

• Måske skal de forskellige alternative løsninger til ventilation droppes.  

• De situationer, hvor ventilationen ikke fungerer, eller der ikke har råd til det. Hvad er 

løsningen så? 

 

Virksomheder der skal findes 

• Arbejder med støj og indretning 
• Nogle der kan visualisere  
• Nogle af de steder, hvor man har ventilationsanlæg 

• Håndtering af big data ift. indeklima og hvordan kan de omsættes til noget, så de kan 

håndteres både proaktivt og reaktivt 

• Virksomheder, som kan arbejde på tværs af indeklimafaktorer + virksomheder, der arbejder 

med konkrete faktorer 

• Indretningsarkitekter 

• Virksomheder som er gode til adfærd og trivsel, fx børnepsykologer.  

• Indretningsarkitekter, som har været involveret i børnehave i Haderslev.  

 

Next steps 

Inden næste workshop skal fokus indsnævres: 
• Selvfølgelig spiller CO2 en rolle, men skal benspændet tages alvorligt, kan det være, der skal 

arbejdes med indeklima 

• Fokus på mobile/fleksible løsninger 

 

 



   

 

1:1 Opfølgning på de enkelte virksomheder: 

• Hvad er oplevelsen efter workshoppen? 

• Kan du se dig selv i projektet? 

• Og i så fald med hvem? 

 


